



Downe House
Riyadh

YEAR SIX
At Downe House Riyadh





A Purposeful Bridge Between Primary And Secondary

Year 6 at Downe House Riyadh is a unique and carefully designed transition year. While students remain part of Primary, this year is deliberately structured to prepare them confidently and successfully for the move into Secondary education.

We recognise that children at this age are at an important stage of development. They are ready for greater challenge, independence and responsibility, but they still need security, familiarity and care. Year 6 at DHR is designed to provide the best of both worlds.

Why Year 6 Looks Different At DHR

At Downe House Riyadh, Year 6 students are based in the Secondary building. This is a purposeful decision that allows students to begin adjusting gradually to a secondary environment, routines and expectations without being overwhelmed.

To support this transition, we have created the Year 6 HUB.

The HUB acts as:

- A secure base within the Secondary setting
- A familiar space where students feel safe, known and supported
- A way of ensuring students do not feel “lost” or anonymous

This structure ensures that students are stretched and challenged, without losing the nurturing elements of Primary.

Specialist Teaching: Preparing For Secondary Success

One of the defining features of Year 6 at DHR is that students receive specialist teaching across subjects. This mirrors the way learning is organised in Secondary school and helps students begin to develop:

- Independence in managing different teachers
- Adaptability to varied teaching styles
- Responsibility for equipment, timetables and organisation

Specialist teaching also allows for:

- Greater subject depth
- Increased academic challenge
- Early development of subject-specific skills

This approach ensures that students are academically ready for Year 7 (the beginning of Secondary School and KS3), while being supported every step of the way.

A Challenging Curriculum With The Right Support

The Year 6 curriculum at Downe House Riyadh is ambitious and challenging. It builds on the strong foundations of Primary while beginning to introduce:

- Greater depth of thinking
- Increased expectation of independence
- More complex problem-solving and application

Students are encouraged to:

- Explain their thinking
- Apply learning in new contexts
- Respond positively to challenge and feedback

Importantly, this challenge is carefully supported. Teachers are highly attuned to where students are developmentally, ensuring that expectations are high but never overwhelming.

Learning How To Learn: Independence And Confidence

Year 6 is a year where students begin to learn how to learn in a secondary-style system.

They are supported to:

- Manage timetables and transitions between lessons
- Take increasing responsibility for organisation and preparation
- Develop confidence in asking questions and seeking help
- Build resilience when learning feels challenging

This gradual increase in independence ensures that students enter Year 7 feeling confident, capable and ready, rather than anxious or uncertain.

Pastoral Care And Belonging

Although Year 6 students are based in the Secondary building, pastoral care remains a priority.

The Year 6 HUB ensures that:

- Students are well known by staff
- Relationships are strong and supportive
- Emotional wellbeing is carefully monitored

We recognise that transition is as much emotional as it is academic, and we work closely with students and families to ensure every child feels secure and supported.

More Than Academics: Developing The Whole Child

Year 6 at DHR is not only about academic preparation. It is also about developing:

- Confidence
- Communication skills
- Self-belief
- A sense of responsibility

Students begin to see themselves as role models for younger pupils while also starting to step into the expectations of Secondary school life.

This balanced approach ensures that students do not outgrow Primary too quickly but are fully ready for the next stage when the time comes.

A Confident Step Into Year 7

By the end of Year 6 at Downe House Riyadh, students are:

- Academically prepared for Secondary study
- Confident navigating a secondary environment
- Comfortable with specialist teaching
- Secure, supported and self-assured

Year 6 is not a rushed transition. It is a thoughtful, intentional bridge that allows students to grow, mature and step into Secondary education with confidence and excitement.



جسر هادف بين المرحلة الابتدائية والمرحلة الثانوية

يُعدّ الصف السادس في داوون هاوس الرياض سنة انتقالية فريدة ومصمّمة بعناية. ورغم أن الطالبات ما زلن ضمن المرحلة الابتدائية، إلا أن هذا العام يُنظّم بشكل مقصود لإعدادهن بثقة ونجاح للانتقال إلى المرحلة الثانوية.

ندرك أن الطالبات في هذا العمر يمررن بمرحلة نمو مهمة؛ فهنّ مستعدات لمزيد من التحدي، والاستقلالية، وتحمل المسؤولية، مع استمرار حاجتهن إلى الأمان، والألفة، والرعاية. لذلك صمّم الصف السادس في داوون هاوس الرياض ليقدم توازناً مدروساً يجمع بين متطلبات المرحلتين.

لماذا يبدو الصف السادس مختلفاً في داوون هاوس الرياض؟

تُدّرّس طالبات الصف السادس في داوون هاوس الرياض داخل مبنى المرحلة الثانوية، وهو قرار تربوي مدروس يهدف إلى تمكين الطالبات من التكيف التدريجي مع بيئة المرحلة الثانوية، وروتينها، وتوقعاتها، دون شعور بالضغط أو الإرباك.

ولدعم هذا الانتقال، أنشأت المدرسة مركز الصف السادس (HUB 6 Year).

ويؤدي هذا المركز دور:

- قاعدة آمنة داخل بيئة المرحلة الثانوية
- مساحة مألوفة تشعر فيها الطالبات بالأمان، والانتماء، والدعم
- إطار يضمن ألا تشعر الطالبات بالضياع أو بعدم الوضوح

تضمن هذه البنية أن تتعرّض الطالبات للتحدي والتحفيز المناسب، مع الحفاظ على الجوانب الداعمة والحنونة التي تميّز المرحلة الابتدائية.

التعليم التخصصي: استعداد حقيقي للمرحلة الثانوية

من أبرز ملامح الصف السادس في داوون هاوس الرياض حصول الطالبات على تعليم تخصصي في مختلف المواد، بما يعكس

أسلوب التعلّم في المرحلة الثانوية، ويساعدهن على تطوير:

- الاستقلالية في التعامل مع معلمين مختلفين
- القدرة على التكيف مع أساليب تدريس متنوعة
- تحمّل المسؤولية في تنظيم الأدوات، والجداول، والاستعداد

كما يتيح التعليم التخصصي:

- تعمقاً أكبر في المواد
- مستوى أعلى من التحدي الأكاديمي
- تنمية مبكرة للمهارات الخاصة بكل مادة

يضمن هذا النهج جاهزية الطالبات أكاديمياً للصف السابع، وهو بداية المرحلة الثانوية ومرحلة KS3، مع توفير الدعم المستمر في كل خطوة

منهج دراسي طموح مع الدعم المناسب:

منهج الصف السادس في داوون هاوس الرياض منهج طموح ومليء بالتحديات، يبني على الأسس القوية للمرحلة الابتدائية، ويبدأ في إدخال

- عمق أكبر في التفكير
- توقعات أعلى من حيث الاستقلالية
- مهام أكثر تعقيداً في حل المشكلات وتطبيق المعرفة

وتُشجّع الطالبات على:

- شرح أفكارهن وتفكيرهن بوضوح
- تطبيق ما تعلمنه في سياقات جديدة
- التفاعل الإيجابي مع التحديات والتغذية الراجعة

ويُقَدِّم هذا التحدي ضمن إطار داعم ومدروس، حيث يراعي المعلمون المرحلة النمائية لكل طالبة، مع الحفاظ على توقعات عالية دون أن تكون مُرهقة.

التعلم كيف نتعلم: الاستقلالية والثقة:

يُعدّ الصف السادس عامًا تبدأ فيه الطالبات بتعلم كيفية التعلم ضمن نظام أقرب للمرحلة الثانوية.

ويتم دعمهن في:

- إدارة الجداول والانتقال بين الحصص
- تحمّل مسؤولية متزايدة في التنظيم والاستعداد
- بناء الثقة في طرح الأسئلة وطلب المساعدة
- تنمية المرونة والصبر عند مواجهة صعوبات التعلم

يضمن هذا التدرّج في الاستقلالية انتقال الطالبات إلى الصف السابع بثقة وجاهزية، دون قلق أو تردد.

الرعاية التربوية والانتماء:

- تكون الطالبات معروفات جيداً لدى الكادر التعليمي
- تسود علاقات قوية وداعمة
- تتم متابعة الصحة النفسية والعاطفية بعناية

ندرك أن الانتقال ليس أكاديمياً فقط، بل هو انتقال عاطفي أيضاً، ونعمل عن كثب مع الطالبات وأولياء الأمور لضمان شعور كل طالبة بالأمان والدعم.

أكثر من الجانب الأكاديمي: تتمية الطالبة ككل

لا يركز الصف السادس في داوون هاوس الرياض على الإعداد الأكاديمي فحسب، بل يهتم أيضاً بتتمية:

- الثقة بالنفس
- مهارات التواصل
- الإيمان بالقدرات الذاتية
- الإحساس بالمسؤولية

تبدأ الطالبات برؤية أنفسهن قدوة للطالبات الأصغر سناً، وفي الوقت نفسه يبدأن بخطواتهن الأولى نحو متطلبات الحياة المدرسية في المرحلة الثانوية.

ويضمن هذا التوازن ألا تتجاوز الطالبات المرحلة الابتدائية على نحو متسرع، مع جاهزيتهم الكاملة للمرحلة التالية في الوقت المناسب.



خطوة واثقة نحو الصف السابع:

بنهاية الصف السادس في داوون هاوس
الرياض، تكون الطالبات:

- جاهزات أكاديمياً للدراسة في المرحلة الثانوية
- واثقات في التعامل مع بيئة المرحلة الثانوية
- مرتاحات مع نظام التعليم التخصصي
- يشعرن بالأمان، والدعم، والثقة بالنفس

الصف السادس ليس انتقالاً متسرّعاً، بل جسر مدروس بعناية يتيح للطالبات
النمو والنضج، والانتقال إلى المرحلة الثانوية بثقة وحماس.

Downe House Riyadh

Al Aqiq · Riyadh · Kingdom Of Saudi Arabia

——— downehouseriyadh.com ———